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UUI alm. del. Spørgsmål nr. 345 fra medlem af Folketinget Martin 

Henriksen (DF).

”Kan ministeren af- eller bekræfte, hvorvidt Dublin-forordningen i forhold 

til udsendelse af asylansøgere til Italien, er blevet sat helt eller delvis ud af 

kraft, eller om der er andre aktuelle problemer forbundet med udsendelse 

af asylansøgere til Italien?"

Svar:

Der udsendes asylansøgere til alle medlemsstater i medfør af Dublin-

forordningen.

Den Europæiske Menneskerettighedsdomstol afsagde den 21. januar 2011 

dom i sagen M.S.S. mod Belgien og Grækenland (sagsnr.: 30696/09). På 

den baggrund besluttede daværende integrationsminister Birthe Rønn 

Hornbech den 23. januar 2011 at anmode Udlændingestyrelsen om at 

indlede asylsagsbehandling af de sager, der havde afventet tilbagesendelse 

til Grækenland som 1. asylland, og denne beslutning er fortsat gældende.

Justitsministeriet modtog henholdsvis den 25. januar 2012 og den 7. maj 

2012 underretning fra Udenrigsministeriet om to konkrete sager

vedrørende overførsel til Italien i medfør af Dublin-forordningen, som 

Dansk Flygtningehjælp har indbragt for Den Europæiske 

Menneskerettighedsdomstol. Domstolen har i de to sager anmodet 

Danmark om at udsætte overførsel til Italien, mens sagerne behandles ved 

Domstolen. Der er tale om to sager vedrørende familier i en særlig sårbar 

situation.

Ministeriet har på baggrund af de to sager fastlagt, at der fremadrettet som 

udgangspunkt ikke overføres særligt sårbare personer til Italien. Jeg kan i 

øvrigt henvise til mit brev af 11. juni 2012 til Folketingets Udvalg for 

Udlændinge- og Integrationspolitik vedrørende overførsler til Italien i 

medfør af Dublin-forordningen.


